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مردمبرندهایبرترراانتخابمیکنند با حضور
 در یک نظرسنجی

* رئی��س مرک��ز تحقیقات فرآوری م��واد معدنی ایران از اس��تخراج 
64میلیون تن س��نگ آهن در سال 91 خبر داد و گفت: میزان تولید 
کنسانتره کشور در این سال 22 میلیون تن بوده که 18/5 میلیون تن 
آن فرآوری شده است. حسین عسگرزاده در حاشیه بازدید خبرنگاران 
از مرکز تحقیقات فرآوری مواد معدنی گفت: در کش��ور ذخایر متنوع 
معدن��ی وجود دارد که نبود واحدهای مرتبط با آن منجر به طراحی 
مرکز فرآوری مواد معدنی شده است، این در شرایطی است که آنالیز 
نمونه های معدنی و زیس��ت محیطی و زیر مطالعات آزمایشگاهی بر 
روی فرآوری مواد معدنی از جمله وظایف این مرکز است. رئیس مرکز 
تحقیقات فرآوری مواد معدنی افزود: مش��ابه این مرکز در اس��ترالیا و 
آفریقای مرکزی وجود دارد و هم اکنون پروژه سنگ آهن و تولید شمش 

آنتیموآن نیز در آزمایشگاه این مرکز در حال بررسی است.
* وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی برداش�ت 6 میلیارد و 200 
میلیون تومان برای پرداخت پاداش که در آخرین روزهای دولت 
قبل مورد تصویب قرار گرفته بود را لغو کرد. موضوع پرداخت 
پاداش های چند 10 میلیونی در تامین اجتماعی که گاهی به 20 
برابر حقوق ماهانه می رس�د، بازتاب گسترده ای در رسانه های 
داخلی و فضای مجازی داشت و زمزمه پیگیری آن در مجلس 
ش�ورای اسلامی شنیده ش�د.به گزارش روابط عمومی وزارت 
تعاون، کار و رف�اه اجتماعی، علی ربیعی در نامه ای خطاب به 
»احمد میدری« معاون رفاه وزارتخانه خواست تا در نخستین 
نشست هیات امنای سازمان تامین اجتماعی، نظام پرداخت به 

مدیران تامین اجتماعی بررسی شود.
* صبح دیروز بیش از 60 نفر از فعالان صنعت دامپروری کش��ور در 
مقابل وزارت صنعت تجمع و نسبت به عدم تخصیص نهاده های دامی 
و همچنین عدم قیمت گذاری توسط وزارت جهاد اعتراض کردند. یکی 
از معترض��ان دلیل این اعت��راض را عدم تخصیص نهاده های دامی از 
سوی شرکت پشتیبانی امور دام اعلام کرد. یکی دیگر از دامداران  نیز 
گفت: قرار بود وزارت جهاد قیمت گذاری جدیدی برای شیر و لبنیات 
اعلام کند اما در شرایطی که دولت به ما نهاده های دامی نمی دهد با 
قیمت های فعلی، تولید مقرون به صرفه نیس��ت.در همین حال مرکز 
آمار اعلام کرد:  شاخص کل قیمت در گاوداریهای صنعتی کشور در 
حالی در اغلب اس��تان های کشور طی تابستان گذشته افزایش یافت 
که ش��یر با رش��د بیش از 10 درصدی بیش��ترین افزایش را به خود 

اختصاص داده است.
* داد و س�تد 174/6 میلی�ون اوراق بهادار ب�ه ارزش 1115/2 
میلیارد ریال در 26 هزار و 429 دفعه در پایان معاملات یازدهم 
آذر ماه فرابورس به ثبت رسید. در جریان معاملات دیروز، گروه 
پتروشیمی سرمایه گذاری ایرانیان با معامله 62 میلیون سهم 
بیش�ترین حجم و ارزش بازار را به خود اختصاص داد. پالایش 
نفت شیراز و پالایش نفت لاوان نیز به ترتیب با 65/7 و 46/5 

میلیارد ریال بالاترین ارزش معاملات را داشت.
* ب��ا اج��رای عملی��ات کابل برگ��ردان ارتباط تلفنی مش��ترکین با 
پیش شماره های 2271 الی 2275، 5560 الی 5563، 5581، 5569، 
5557، 5558 و 5589 از امروز به مدت 72 ساعت با اختلال همراه 

است.

رئیس انجمن ملی حمایت از حقوق مصرف کنندگان 
از آغ�از نظرس�نجی گس�ترده مردمی ب�رای انتخاب 

برندهای محبوب مردم خبر داد.
س��ید محمد جعفری اظهار داش��ت: در این جش��نواره، 
هواداران و مش��تریان وفادار هر ی��ک از برندها، ضمن اعلام 
حمایت و رأی دادن به برندهای محبوب خود، زمینه انتخاب 
این برندها را به عنوان برند محبوب بازار ایران فراهم خواهند 

آورد.
براساس گزارش روابط عمومی انجمن حمایت از حقوق 
مصرف کنندگان، برندهای برتر محبوب مردم، پس از انجام 
این نظرسنجی گسترده مردمی که از طریق 4 روش حضوری، 
اینترنتی، پیامکی و تلفنی در گروه های مختلف کالا و خدمات 
مصرفی مورد نیاز اقشار جامعه انجام خواهد شد، انتخاب شده 

و در نهایت مراسمی روز دوم بهمن ماه سال جاری در مرکز 
همایش های بین المللی صدا و سیما معرفی خواهند شد.

جعفری اضافه کرد: این جش��نواره به عنوان یک رویداد 
بزرگ ملی با مش��ارکت و حمایت جدی فراکسیون حمایت 
از حقوق مصرف کنندگان مجلس ش��ورای اس��لامی برگزار 

می شود.
دبیر اجرایی جش��نواره نیز در این ارتباط اظهار داش��ت: 
برنده��ای ملی و همچنین نمایندگی برندهای خارجی فعال 
در بازار ایران با ارایه مدارک مورد نیاز و براس��اس تناس��ب 
فعالیت  با یک یا چند مورد از گروه های کالا/خدمات می توانند 
حداکث��ر ت��ا 20 آذر ماه با ثبت اطلاعات برند خود در پایگاه 
اینترنتی رسمی جشنواره اقدام به ثبت برند نموده و در این 

جشنواره شرکت کنند.

محمد ناطق گفت: بدیهی است با توجه به اهمیت بالای 
رأی و نظر مصرف کنن��دگان برای مدیران برندهای معتبر، 
این برندها تمام تلاش خود را برای حضور قوی و جلب نظر 
هوادارانشان در این جشنواره به کار خواهند بست و بی شک 
این رقابت بی واسطه، زمینه بسیار مناسبی را برای دستیابی 
به یک ارزیابی واقعی از میزان علاقمندی و هواداری مصرف 
کنندگان به برندها ایجاد خواهد کرد تا مدیران برندها بتوانند 
با برنامه ریزی بهتری، به اهداف عالی خود در کس��ب و کار 

دست یابند.
ناطق یادآور ش��د: با توجه به مدل برگزاری جش��نواره، 
برندهای برتر جش��نواره در هر گروه، برندهای حائز بالاترین 
آرای مردمی و هواداران هستند که در نهایت به برندهای برتر، 

تندیس برند محبوب اعطا خواهد شد.

جزئیات آزادسازی
 قیمت بلیط هواپیما اعلام شد

هشدار صرفه جویی در مصرف آب
به شهرهای اصفهان، مشهد، تهران و همدان

معاون وزیر نی�رو در امور 
آب و آبفا با هش�دار نس�بت 
در  صرفه جوی�ی  ل�زوم  ب�ه 
مصرف آب توس�ط س�اکنان 
کلانشهرهایی مانند اصفهان، 
مشهد، همدان و تهران، گفت: 
فع�لا بح�ث جیره بن�دی آب 

مطرح نیست.
رحی��م میدان��ی دی��روز در 
یک نشس��ت خبری در خصوص 
وضعیت نامناسب منابع آب کشور 
و همچنی��ن احتمال جیره بندی 
در برخ��ی از ش��هرها ب��ه وی��ژه 
پیش بینی  گفت:  کلان ش��هرها، 
نرم��ال طی  بارش  هواشناس��ی 
ماه های آینده اس��ت اما صحبت 
جیره بندی را فعلا نداریم و موضوع 

هش��دار به مصرف کنن��دگان را 
مطرح کرده ایم.

مع��اون وزیر نیرو در امور آب 
و آبفا اظهار داشت: درباره تهران 
نیز با توجه به اینکه منابع پشت 
سدهای 5 گانه تهران 37 درصد 
نس��بت به س��ال گذشته کاهش 
یافته وزارت نیرو تدبیر می کند تا 
از طری��ق مردم بحث جیره بندی 
مطرح نشود اما احتمالا با رسیدن 
آب سد ماملو به تهران در تابستان 
امسال و احداث تصفیه خانه آن، 
مش��کل جیره بن��دی نخواهی��م 

داشت.
اینک��ه  اع��لام  ب��ا  میدان��ی 
هم اکن��ون در ش��هرهایی مانند 
اصفهان، مشهد، تهران و همدان 

به دلیل افت ش��دید ذخیره آب 
سدهایی مانند زاینده رود، دوستی 
و اکبات��ان با مش��کل کمبود آب 
همراه هستیم، افزود: شاید یکی 
از تدابیر درباره اصفهان این باشد 
که به بخش کشاورزی آب ندهیم 
و دولت به طری��ق دیگری برای 

کشاورزان جبران کند.
این مقام مس��ئول در وزارت 
نیرو افزود: تا به امروز 49 میلیمتر 
در متوسط کشور بارندگی داشتیم 
که این میزان نس��بت به س��ال 
گذش��ته 20 درصد منفی است 
ولی در درازمدت 29 درصد مثبت 
است. در بخش روان ها نیز نسبت 
به دراز مدت 41 منفی هستیم و 
درباره تهران هم نس��بت به سال 

گذشته میزان بارش ها 27 درصد 
منفی شده است.

میدانی با بیان اینکه هم اکنون 
17/6 میلیارد متر مکعب معادل 
37 درصد کل ذخیره سدها آب 
داری��م، گفت: کارگ��روه دریاچه 
ارومیه بای��د اقداماتی برای حل 
مشکل خش��کی دریاچه هامون 
انجام دهد.وی با پایین دانس��تن 
قیمت آب و این که امکان خروج 
از چارچوب قوانین درباره اصلاح 
تعرف��ه آب وجود ن��دارد، اظهار 
داش��ت: بخش خانگی هم اکنون 
تنها 37 درصد قیمت تمام شده 

آب را پرداخت می کند.
میدانی با تاکی��د بر اینکه از 
طریق بس��تن چاه های غیرمجاز، 

تغییرات الگوی کشت و جلوگیری 
از اضافه برداشت ها باید از منابع 
آب زیرزمین��ی محافظت کنیم، 
اف��زود: هدر رفت آب در 40 هزار 
کیلومتر آب شهری 25/5 درصد 
اس��ت اما وزارت نیرو منابع کافی 

برای رفع این مشکل را ندارد.
معاون وزیر نیرو با بیان اینکه 
72 درصد از مش��ترکان کمتر از 
3600 تومان پ��ول آب پرداخت 
می کنن��د، از اج��رای 64 پروژه 
تولید آب توسط بخش خصوصی 
با س��رمایه گذاری 2600 میلیارد 
تومان خبر داد و گفت: برای خرید 
تضمینی آب در سال آینده 700 
میلیارد توم��ان در غالب بودجه 

درخواست کرده ایم.

وی با اعلام اینکه بیش از 700 
پ��روژه در بخ��ش آب و فاضلاب 
داریم که اجرای آنهانیاز به 110 
هزار میلیارد توم��ان منابع دارد، 
تصریح کرد: س��دهایی داریم که 
نصف آن هم پر نمی شود و وزارت 
نیرو در نظر دارد از طریق بازنگری 
در طرح های سدسازی این مسئله 

را بررسی کند.
میدانی با اعلام این که ممکن 
اس��ت احداث سدی به طور کلی 
منتف��ی ش��ود، از تجدید نظر در 
طرح ه��ای مطالعاتی سدس��ازی 
خب��ر داد و افزود: در حال حاضر 
مطالع��ات برخی پروژه ها به ویژه 
در ح��وزه دریاچه ارومیه منتفی 

شده است.

قائم مق�ام وزیر راه در امور 
هوانوردی جزئیات جدیدی از 
آزادس�ازی نرخ بلیت هواپیما 

را اعلام کرد.
علی محمد نوریان در نشست 
خبری خود با بیان اینکه در اجرای 
آزادس��ازی نرخ بلیت هواپیما اول 
باید تنوع سازی اجرایی شود، اظهار 
داش��ت: باید مسافران کثیرالسفر، 
در  توریس��ت ها  و  خانواده ه��ا 
کلاس های متفاوتی دس��ته بندی 
ش��وند به طوری که هر ک��دام  با 
نرخ های متفاوت و امکانات متفاوت 

از صنعت هوایی استفاده کنند.
نوریان با اش��اره ب��ه اینکه در 
نهایت بلیت هواپیما به 10 کلاس 
تقسیم می ش��ود، تصریح کرد: ما 
پیش��نهاد داده ایم ک��ه ایرلاین ها 
تشکیل یک کنسرس��یوم بدهند 
نه ای��ن که ادغام ش��وند، زیرا در 
ادغ��ام مالکی��ت و منابع مالی هم 

ادغام می ش��ود اما در کنسرسیوم 
مالکیت ه��ا حفظ ش��ده و برخی 
اقدامات با کمک دیگر ش��رکت ها 

انجام می شود.
وی ب��ا بیان اینکه با تش��کیل 
کنسرس��یوم هر مسافری با بلیت 
هر شرکتی می تواند سوار هواپیمای 
شرکت دیگر ش��ود، افزود: اولین 
مش��کل بخش خصوص��ی قیمت 
سوخت است که با توجه به سیاست 
آزادسازی به تدریج افزایش یافته 
است، بنابراین قیمت بلیت هم باید 
بالاتر برود، البته قیمت س��وخت 
ح��دود 20 ت��ا 30 درصد در نرخ 

بلیط موثر است.
قائم مقام وزیر راه و شهرسازی 
بده��ی  پرداخ��ت  درخص��وص 
ایرلاین ه��ا ب��ه فرودگاه ه��ا اظهار 
داشت: اکثر شرکت ها به فرودگاه ها 
بدهکارن��د که ب��رای این موضوع 
کمیته ای تش��کیل ش��ده است تا 

موضوع بررسی شود.
وی درخصوص مشکل قوانین 
و عوارض گمرک برای ش��رکت ها 
گفت: به دنبال این هستیم تا فرم 
و شکل پرداخت عوارض گمرکی 
را ب��رای واردات قطعات و خدمات 
صنعت هوایی به ش��کل مناسبی 

حل کنیم.
به گزارش مهر، قائم مقام وزیر 
راه و شهرس��ازی با تاکید بر اینکه 
متنوع س��ازی برای کاهش قیمت 
و اجرای کارهای مش��ترک انجام 
باید  می ش��ود، گفت: ش��رکت ها 
سیس��تمی را ب��ه طور مش��ترک 
ایجاد کنند و در خور ش��أن مردم 
س��رویس دهی داش��ته باشند. به 
عن��وان مث��ال،  در ح��ال حاضر 
و  کترین��گ هواپیمایی آس��مان 
ماهان مشترک است که در زمان 
ایجاد کنسرس��یوم می تواند برای 

همه شرکت ها استفاده شود.

وی با بی��ان اینکه ما نماینده 
مردم هس��تیم و اج��ازه به خطر 
افتادن سلامتی آنها را نمی دهیم، 
گف��ت: وقت��ی هم��ه بخش های 
شرکت ها مش��ترک شد پرداخت 
بلیت، خدمات فرودگاهی،  هزینه 
فنی و تعمیر و نگهداری، کترینگ 
به صورت گروهی پرداخت می شود 
که این به معنای کاهش هزینه ها 

است.
نوریان با اش��اره به اینکه پس 
از اجرای کنسرس��یوم، آزادسازی 
قیم��ت اجرایی می ش��ود، گفت: 
آزادسازی به معنای گرانی نرخ ها 
نیست بلکه اگر هدایت شده باشد 
منجر به کاه��ش قیمت ها به جز 
در زمان های خاص پرواز می شود.

وی با اش��اره به اینکه با تمام 
برگزار  ایرلاین ها جلس��ه  مدیران 
کرده ایم، گفت: ما از لحاظ امنیتی 
کشوری خاص هس��تیم، بنابراین 
باید نظارت بیش��تری را داش��ته 
باش��یم اما این به معن��ای از بین 

رفتن رفاه مردم نیست.
قائم مق��ام وزی��ر راه در ام��ور 
هوان��وردی و هواشناس��ی با بیان 
اینک��ه تا پایان س��ال در فرودگاه 
در  تغییراتی  ام��ام خمین��ی)ره( 
بخش امنیتی اجرا می شود، اظهار 
داشت: کنترل محسوس در ورودیه 
فرودگاه امام برداشته خواهد شد، 
البت��ه 64 گی��ت کانتینر چک در 
فرودگاه امام داریم که با هماهنگی 
پلی��س و دیگر نهادها قصد  داریم 

کنترل ورودیه را برداریم.

وی ب��ا اش��اره به اینک��ه باید 
فرهن��گ مردم هم  اصلاح ش��ود، 
افزود :نباید برای بدرقه مس��افران 
تعداد زیادی از خانواده به فرودگاه 
بیایند، زیرا این، مشکلاتی را برای 

دیگر مسافران ایجاد می کند.
وی با اش��اره ب��ه اینکه هتل 
ف��رودگاه ام��ام در 22 بهمن ماه 
افتتاح می ش��ود، گفت: همیش��ه 
مدع��ی بوده ای��م ک��ه عزیزترین 
مسافران ما زیارتی هستند اما در 
عمل بدترین بخش فرودگاه را به 
آنها اختص��اص می دهیم اما قصد 
داریم بهترین ترمینال زیارتی را در 
منطقه بسازیم که در حال حاضر در 

مرحله سفت کاری است.
نوریان با اش��اره ب��ه اینکه 8 
فرودگاه بین الملل��ی دیگر هم در 
کش��ور وج��ود دارد ک��ه امکانات 
تجاری س��ازی را برای آنها هم به 
وجود می آوریم، افزود: قصد داریم 
با کمک س��رمایه گذاران، منطقه 
فرودگاه های��ی ک��ه در هفته دو یا 
سه پرواز دارند را تبدیل به مراکز 
توریستی با امکانات رستوران، هتل 
و فروشگاه های معتبر با برندهای 
خاص کنیم که یک مشاور بر روی 

آن کار می کند.
وی ب��ا بیان اینک��ه در اجرای 
آزادس��ازی ایرلاین های��ی ک��ه به 
مناطق محروم پرواز دارند، یارانه از 
دولت می گیرند، گفت: ایرلاین ها به 
تعداد مسافری که حمل می کنند 
در ف��از بع��دی آزادس��ازی یارانه 

دریافت خواهند کرد.

رئیس سازمان بورس عملکرد 
9 ماهه بازار س�رمایه را تش�ریح 

کرد. 
به گزارش ایسنا،  علی صالح آبادی 
در نشست خبری خود گفت: شاخص 
بورس تهران از ابتدای س��ال تاکنون 
122 درصد بازدهی داشته و از 38هزار 
و 41 واح��د به 84 هزار و 385 واحد 

رسیده است.
وی افزود: ارزش بازار سرمایه نیز 
از ابتدای س��ال تاکنون با رشد 142 
درصدی مواجه ش��ده و از 170 هزار 
میلیارد توم��ان به 412 هزار میلیارد 
تومان رسیده است. همچنین دفعات 
معاملات نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته 3/5 برابر شده و از سه میلیون 
دفعه به 10 میلیون و 439 هزار دفعه 

رسیده است.
ارزش  داد:  ادام��ه  صالح آب��ادی 
معام��لات نیز با رش��د 5/5 برابری از 
12 هزار میلیارد تومان در دوره مشابه 

سال گذشته به 67 هزار میلیارد تومان 
در سال جاری رسیده است.

رئیس س��ازمان ب��ورس و اوراق 
بهادار به عملکرد فرابورس اشاره کرد و 
گفت: شاخص کل فرابورس در ابتدای 
سال 443 واحد بود که در حال حاضر 
به 859 واحد رسیده و 94 درصد رشد 
یافته اس��ت. ارزش بازار فرابورس نیز 
نسبت به ابتدای سال 94 درصد رشد 
ک��رده و از 95 ه��زار و 500 میلیارد 
تومان ب��ه 49 ه��زار و 200 میلیارد 

تومان رسیده است.
ب��ه گفت��ه وی، ارزش معاملات 
فرابورس نسبت به مدت مشابه سال 
گذش��ته 2/2 برابر ش��ده و از 8100 
میلی��ارد تومان به 18 ه��زار میلیارد 

تومان  رسیده است.
رئیس س��ازمان ب��ورس و اوراق 
به��ادار ادام��ه داد:  دفع��ات معاملات 
این بازار نیز نس��بت به مدت مش��ابه 
سال گذش��ته 2/5 برابر شده و از 86 
هزار دفع��ه به 2/5 میلیون دفعه بالغ 

شده است.
صالح آبادی ب��ه مجموع عملکرد 
ب��ازار بورس و فرابورس اش��اره کرد و 
افزود: مجموع ارزش بازار س��رمایه از 
220 میلیارد تومان در ابتدای سال به 
507 میلیارد تومان رسیده و 2/5 برابر 
شده است. همچنین ارزش معاملات 
به 85 هزار میلیارد تومان رس��یده  و 
نسبت به مدت مش��ابه سال گذشته 
چهار برابر رش��د یافته اس��ت. وی در 
ادامه ب��ه عملکرد بورس کالا اش��اره 

کرد و گفت: در بورس کالا و در مدت 
مشابه سال گذشته 13/5 میلیون تن 
محصول معامله ش��ده اس��ت که این 
میزان از ابتدای سال تاکنون به 16/5 
میلیون تن رس��یده و 24 درصد رشد 

یافته است.
رئیس س��ازمان ب��ورس و اوراق 
بهادار افزود: همچنین ارزش معاملات 
بورس کالا 70 درصد رشد یافته و از 
17 هزار میلیارد تومان در مدت مشابه 
سال گذشته به 29 هزار میلیارد تومان 

رسیده است.
معاملات  به عملکرد  صالح آبادی 
آتی هم اش��اره کرد و افزود: معاملات 
آتی نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
32 درصد کاهش یافته و از 22  هزار 
میلی��ارد تومان به 15 ه��زار میلیارد 
تومان رسیده است که این کاهش به 
دلیل ثبات بازار س��رمایه  و همچنین 
کاهش قیمت ارز و سکه بوده و با این 

کاهش اتفاق مثبتی رخ داده است.
به گفت��ه وی، مجموع��ا در بازار 
سرمایه و بازارهای اوراق بهادار و کالا از 
ابتدای سال تاکنون 129 هزار میلیارد 
تومان معامله صورت گرفته است که 
این میزان در س��ال 91 معادل 110 
هزار میلی��ارد تومان بود یعنی حجم 
معاملات امس��ال بیش��تر از کل سال 
گذشته بوده اس��ت که قطعا تا پایان 
سال رش��د بالاتری را از لحاظ ارزش 
معاملات تجربه خواهیم کرد و رکورد 
جدیدی را در بازارها خواهیم داشت.

رئیس س��ازمان ب��ورس و اوراق 

بهادار با بیان این که نقدش��وندگی و 
حجم معاملات در بازار سرمایه افزایش 
پیدا کرده و این بازار بزرگتر شده است 
به معاملات بورس انرژی اشاره کرد و 
افزود: از ابتدای سال در بازار فیزیکی 
بورس انرژی 90 هزار تن معادل 118 
میلیارد تومان کالا عرضه شد و 161 
ه��زار مگاوات برق معادل 57 میلیارد 

تومان عرضه شد.
صالح آبادی در ادامه این نشست به 
تفاهمات بازار سرمایه با سایر ارگان ها 
اشاره کرد و افزود: سازمان بورس اخیرا 
با مجموعه وزارت نفت تفاهماتی امضا 
کرده است تا میعانات گازی و نفت خام 
در بورس انرژی عرضه شود که در این 
راستا عرضه میعانات گازی از یکشنبه 

هفته گذشته آغاز شد و بر اساس اعلام 
ش��رکت نفت صرفا در ب��ورس انرژی 

عرضه صورت می گیرد.
وی با تاکید بر این که در خصوص 
عرض��ه نفت تفاهم ش��ده و به زودی 
عرض��ه نفت خ��ام در ب��ورس انرژی 
صورت می گیرد، گفت: در عرضه نفت 
خام عرضه کننده ش��رکت ملی نفت 
ب��وده و خریداران متع��ددی حضور 
دارن��د و نفت خ��ام در رینگ داخلی 

معامله خواهد شد.
رئیس س��ازمان ب��ورس و اوراق 
به��ادار در ادامه ب��ه معاملات آنلاین 
اش��اره کرد و گف��ت: در حال حاضر 
70 درصد دفعات معاملات به صورت 
آنلاین انجام ش��ده و این اتفاق خوبی 

است که در بازار سرمایه رخ داده است.
ب��ه گفته صالح آب��ادی، معاملات 
آنلاین به رش��د و توسعه بازار سرمایه 
کمک کرده و پیش بینی می ش��ود با 
حذف معاملات وزن معاملات آنلاین 

در بازار سرمایه افزایش یابد.
دبیر شورای عالی بورس در ادامه 
به راه اندازی صندوق های قابل معامله 
اش��اره کرد و  اف��زود: در حال حاضر 
صندوق ه��ای قاب��ل معامل��ه در بازار 
سرمایه ایجاد شده و سومین صندوق 
از سه شنبه پذیره نویسی می شود که 
این صندوق  ها می توانند جای خود را 
در بازار س��رمایه باز کرده و به عنوان 
ابزار جدید به جذب س��رمایه در بازار 

کمک کنند.

صالح آبادی اعلام کرد
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رئی�س کل بانک مرک�زی از 
تش�کیل کارگروه ویژه ای در این 
بان�ک برای پیگیری وصول منابع 
بلوک�ه ش�ده ای�ران در بانکهای 

خارجی خبر داد.
ول��ی الله س��یف صبح دی��روز در 
حاش��یه چهارمین نشس��ت شورای 
گفتگ��وی دولت و بخ��ش خصوصی 
ب��ا اعلام مصوب��ات جلس��ه در مورد 
یکسان سازی نرخ ارز در بودجه سال 
93 و پیشنهادات بانک مرکزی در این 
زمینه گفت: نرخ دلار در بازار مشخص 
می ش��ود و این واقعیتی است که در 
اقتص��اد جای خود را دارد اما با توجه 
به عملکردهای اقتص��ادی هر رقمی 
در بودج��ه دولت مدنظر قرار گیرد به 
عنوان مبنا و متوسط نرخ خواهد بود.

رئیس کل بانک مرکزی افزود: نرخ 
دلار در بودجه قطعی نیست، این نرخ، 
نرخ متوس��ط برای س��ال 93 خواهد 
بود ام��ا از من نخواهی��د درباره دلار 
آزاد صحبت کنم چرا که الان بگوییم 
دلار 3 ه��زار تومان اس��ت می روید و 
می نویسید که فلانی گفت قیمت دلار 
باید 3000 تومان باشد. یکسان سازی 
ارز جزو اهداف جدی دولت است که 
حتم��ا در نیمه دوم س��ال 93 به آن 

خواهد رسید.
وی تصریح کرد: نرخ مورد تایید 
بان��ک مرک��زی ب��رای دلار ن��رخ ارز 
مرکز مبادلات ارزی اس��ت اما باز هم 

سیف خبر داد

تشکیلکارگروهویژهوصولمنابعبلوکهشدهایراندرخارج

یک عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی گفت: 
در بخش برق بدون مجوز تعرفه گران شده است.

امیر عباس س��لطانی در گفت وگو با ایس��نا، اف��زود: در قبوض 
برق هر سری مبلغی بدون مجوز شورای اقتصاد و مجلس شورای 

اسلامی افزوده می شود.
وی با بیان این که در بخش آب و برق هر طوری که توانستند 
در حق مردم اجحاف کردند، اظهار کرد: با توجه به افزایش تعرفه 
حق انشعاب و قیمت ها در بخش آب و برق کمیته ای برای پیگیری 

موضوع تشکیل شده است.
وی تصریح کرد: در اقدام اخیر هزینه انشعاب برق را از 250هزار 
توم��ان به 850 هزار تومان رس��انده اند که در پ��ی آن وزیر نیرو و 

معاونین وی به کمیسیون انرژی مجلس احضار شدند.
این عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی با تاکید بر این 
که کمیته ای از وزارت نیرو و کمیسیون انرژی مجلس برای پیگیری 
هزینه ها در بخش آب و برق تشکیل شده، گفت: افزایش قیمت را 
بررسی می کنیم و تاکید داریم که تعرفه به قیمت تمام شده نرسد.

س��لطانی اظهار کرد: به وزارت نیرو مجوز داده شده بود که در 
س��ال 92، 30 ت��ا 38 درصد تعرفه آب و ب��رق را افزایش دهد در 
حال��ی که اکنون قیمت برق نزدیک به 4 برابر ش��ده و همان طور 
که مش��اهده می ش��ود قیمت کنتور و انشعاب به میزان 850 هزار 

تومان رسیده است.
وی با تاکید بر این که وزارت نیرو ادعا می کند هزینه انش��عاب 
را ب��رای دریاف��ت در یک مرحله به جای 3 مرحله افزایش داده در 
حالی که این ادعا درست نیست، تصریح کرد: یک بار از مردم هزینه 
نصب انشعاب گرفته می شود و سپس می گویند خودشان تجهیزات 

را بخرند و پول پیمانکار را بدهند.
این عضو کمیس��یون انرژی مجلس شورای اسلامی با اشاره به 
این که اگر می خواستند پول انشعاب را در یک مرحله دریافت کنند 
قیمت آن نباید یک دفعه به 850 هزار تومان می رسید، گفت: بهانه 
دریافت تک مرحله ای حق انشعاب به جای 3 مرحله، توجیهی است 
برای قانونی جلوه دادن افزایش قیمت. در حالی که اگر این گونه بود 

هنوز 3 یا 4 باره از مردم پول دریافت نمی کرد.
سلطانی با اشاره به درج هزینه در قبض های برق بدون داشتن 
مجوز ش��ورای اقتصاد یا مجل��س، گفت: درج هزینه های جدید به 
صورت خودجوش صورت می گیرد و این کاری اس��ت که مخابرات 

انجام داد.
وی در پای��ان خاطرنش��ان کرد: این مس��ائل در بخش آب نیز 
مش��اهده می شود و می توان گفت هر طوری که توانستند در حق 
مردم اجحاف کردند. لذا کمیته ای برای بررس��ی موضوع تش��کیل 

شده است.
بنابراین گزارش، مدتی است که هزینه دریافت انشعاب افزایش 
یافته و از سوی دیگر وزارت نیرو با بیان این که هزینه انشعاب در هر 
منطقه فرق دارد، قیمت مشخصی برای این بخش اعلام نشده است.
از سوی دیگر بسیاری از مشترکین در این اواخر از افزایش قیمت 
برق ناراضی بودند ولی وزارت نیرو بارها در واکنش به نارضایتی مردم، 

اعلام کرد که تعرفه برق ثابت و مانند سال 89 است.

جانش�ین معاون توس�عه مدیریت و سرمایه  
انس�انی رئیس جمهوری در مورد رویکرد دولت 
در زمینه افزایش حقوق کارمندان گفت: کاهش 
درآمدهای دولت، اجازه مانور ویژه ای را نمی دهد.

محمود عس��گری آزاد در گفت وگو ب��ا ایرنا افزود: 
وضعیت مالی دولت به گونه ای است که سال آینده فقط 
می تواند ضرایب حقوقی را متناسب با تورم ترمیم کند.

به گفته عس��گری آزاد طرح مه��ر آفرین به دلیل 
مغایرت با قوانین از سوی مجلس لغو شده بود و دولت 
یازدهم به تبعیت از قانون گذار اجرای آن را متوقف کرد.

وی افزود: این طرح مجوز استخدام 500 هزار نفر 
را به دس��تگاه های دولتی می دهد و بر اساس آن باید 
سالانه 11 هزار میلیارد تومان به هزینه های پرسنلی 

دولت اضافه می شد که این امر مقدر نبود.
جانش��ین معاون توسعه مدیریت و سرمایه انسانی 

رئیس جمهوری گفت: خیلی از وزارتخانه ها دس��ت به 
اس��تخدام نزنند چون نگران بودند و پول نداشتند، اما 
عده ای هم شروع به استخدام کردند و مقدمات استخدام 
کمت��ر از 50 هزار نفر فراهم ش��ده اس��ت، این موارد 
رسیدگی خواهد شد و حسب مورد تصمیم می گیریم.

عسگری آزاد با بیان اینکه احیای سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی کشور در دستور کار مجلس است و این 
هفته یا هفته  آینده در صحن علنی مطرح می ش��ود، 
افزود: سازمان احیا شده، سازمان قبلی نخواهد بود و 
در ساختار جدید، اختیارات بیشتری به دستگاه ها در 

زمینه بودجه ریزی و خرج بودجه داده می شود.
وی همچنی��ن از تغییر قان��ون مدیریت خدمات 
کش��وری و اصلاح آن خب��ر داد و گفت: معتقدم این 
قانون بر اس��اس مبانی علمی روز دنیا طراحی ش��ده 

ولی خوب اجرا نشده است.

ب�ا قطعیت حکم صادره از س�وی دادگاه اتحادیه اروپا، مس�یر 
طرح دعوی جهت جبران خس�ارت ناشی از تحریم های یک جانبه 

کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران هموار شد.
به گزارش مانا، با توجه به گذشت مدت قانونی جهت تجدیدنظرخواهی 
و قطعیت حکم صادره از سوی اتحادیه اروپا مبنی بر بی اساس بودن اتهامات 
وارده به کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران، مسیر طرح دعوی جهت جبران 

خسارت وارده ناشی از وضع تحریم های یک جانبه غیرقانونی هموار شد.
در این ارتباط مدیر امور حقوقی و دعاوی کشتیرانی جمهوری اسلامی 
ایران با ارائه توضیحاتی به مانا گفت: پس از صدور حکم دادگاه دیوان عدالت 
اروپا و گذشت فرجه قانونی و عدم تجدیدنظرخواهی از حکم قانونی صادره، 
خوشبختانه موجبات قطعیت حکم فراهم شد و علی القاعده این اختیار برای 
کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران جهت طرح دعوی جداگانه جهت جبران 
خس��ارات وارده ناش��ی از وضع تحریم های غیرقانونی به وجود آمده است 
که این شرکت با توجه به مصالح خود تصمیم مقتضی اتخاذ خواهد کرد.

سید علا الدین سادات رسول تاکید کرد: بدیهی است هزینه های مترتب بر 
دعوی مطروحه نیز به موجب حکم صادره به عهده اتحادیه اروپا خواهد بود.

یک عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی:

وزارتنیروبدونمجوز
تعرفهبرقراگرانکردهاست

عسگری آزاد:

دولتفعلانمیتواند
حقوقکارمندانراافزایشدهد

قطعیتحکمدادگاهاروپا
بهنفعکشتیرانی

تاکید می کنم ه��دف کلی ما اجرای 
یکسان س��ازی نرخ ارز ت��ا نیمه دوم 

سال 93 است.
س��یف در مورد آزادسازی منابع 
بلوکه شده ایران در بانکهای خارجی 
پس از مذاکرات اخیر هسته ای گفت: 
به این سرعت امکان آزادسازی منابع 
وجود ندارد اما بانک مرکزی در شرف 
است کارگروه ویژه ای در این باره طی 
هفته آینده تشکیل دهد تا نسبت به 
آزادس��ازی منابع بلوکه شده ایران در 

خارج از کشور اقدام کند.
رئیس کل بانک مرکزی در مورد 
تامی��ن نرخ ارز خودرو توس��ط بانک 
مرک��زی و نرخ اعلامی از س��وی این 
بانک به ش��ورای رقاب��ت گفت: نرخ 
ارز خودرو را شورای قیمت گذاری بر 

اساس واقعیتها تعیین می کند.
همچنین رئیس کمیسیون برنامه 
و بودج��ه مجل��س گف��ت: ف��از دوم 
هدفمن��دی یارانه ه��ا در بودجه 93 
پیش بینی ش��ده و اجرا خواهد ش��د 
ک��ه احتم��ال حذف پرداخ��ت یارانه 
نق��دی و دادن س��بد کالایی به جای 

آن وجود دارد.
ب��ه گ��زارش ف��ارس، غلامرض��ا 
مصباحی مقدم در حاش��یه نشس��ت 
اعضای ش��ورای گفت وگ��و در جمع 
خبرن��گاران در خص��وص چگونگ��ی 
اج��رای فاز دوم هدفمن��دی یارانه ها 
در لایحه بودجه س��ال آینده کش��ور 

اظه��ار داش��ت: بح��ث 
یارانه ها  هدفمندس��ازی 
در لایح��ه بودج��ه 93 
دولت پیش بینی شده و 
مجل��س نیز این موضوع 

را به نتیجه رساند.
ب��ه  پاس��خ  وی در 
اینکه  بر  س��والی مبنی 
ب��ا توج��ه ب��ه کنت��رل 
نقدینگی و کاهش تورم، 
ش��یوه اجرای ف��از دوم 

هدفمن��دی یارانه ها در س��ال  آینده 
چگونه خواهد بود، بیان داش��ت: در 
حال حاضر چی��زی به صورت نهایی 
وجود ندارد و باید سناریوهای مختلف 
در ای��ن راس��تا بررس��ی و در نهایت 

جمع بندی شود.
رئیس کمیسیون برنامه و بودجه 
مجلس در پاس��خ به این س��وال که 
احتمال جایگزین شدن سبد کالایی به 
جای پرداخت یارانه نقدی در راستای 
اج��رای فاز دوم هدفمن��دی یارانه ها 
وجود دارد، اظهار داشت: احتمال همه 
چیز وجود دارد و البته پیشنهادی به 
دست ما نرس��یده و نمی توان داوری 
کرد و مس��لم این اس��ت که کنترل 
نقدینگی و کاهش ت��ورم با پرداخت 
سبد کالایی امکان پذیرتر است و باید 
در این راس��تا پیش��نهاد دولت را به 
صورت ش��فاف دریافت کرد و بعد از 

آن تصمیم گیری کرد.

این گزارش حاکی اس��ت: رئیس 
جدید اتاق بازرگانی، صنایع و معادن 
و کش��اورزی ایران نی��ز با بیان اینکه 
مصوبه دولت یازدهم برای گش��ایش 
ال س��ی 30 درصدی توسط سیستم 
بانکی همچنان اجرایی نش��ده گفت: 
کارگروهی برای بررس��ی مصوبه 34 
بندی دولت در جلس��ه امروز شورای 

گفت وگو تشکیل شده است.
غلامحسین شافعی نحوه اجرای 
مصوبه 34 ماده ای در مورد اقتصاد را 
یکی از دستور جلسه های این نشست 
شورا دانست و گفت: قرار بود دبیرخانه 
شورای گفت وگو با مشارکت اتاق های 
سراسر کشور مشکلات و موانع موجود 
بر سر راه اجرای این مصوبه 34 ماده ای 
را مورد بررسی قرار داده و گزارش آن 
را در اختیار ش��ورا ق��رار دهد. در این 
جلسه گزارش مذکور در اختیار اعضا 

قرار گرفت.

وی ادامه داد: موضوع گش��ایش 
اعتب��ار با 30 درص��د مبلغ لازم یکی 
از مهم ترین مس��ائلی است که هنوز 
اجرایی نشده اس��ت، بنابراین در این 
جلس��ه تصویب ش��د که بر اس��اس 
ماده 9 دستورالعمل شورا، کمیته ای 
ب��ا عضویت اتاق ای��ران، اتاق تعاون و 
اصناف ب��رای پی گیری م��واد بانکی 
تش��کیل و گزارش آن به رئیس بانک 

مرکزی تقدیم شود.
شافعی، استفاده از فضای مناسب 
دیپلماسی در بالا بردن سطح تعاملات 
اقتص��ادی با س��ایر کش��ورهای دنیا 
از طری��ق بخش خصوص��ی را مورد 
تاکی��د ق��رار داد و گفت: در جلس��ه 
شورای گفت وگو ایجاد فضای مناسب 
دیپلماسی برای ارتقای سطح تعاملات 
اقتصادی از س��وی اعضای شورا مورد 

توجه قرار گرفت.
به اعتقاد رئی��س پارلمان بخش 
خصوصی، مبادلات اقتصادی می تواند 
از دیپلماس��ی سیاسی کشور حمایت 

کند.
از  پ��س  اس��ت:  ذک��ر  ش��ایان 
اس��تعفای محمد نهاوندی��ان رئیس 
دفت��ر رئیس جمهور از س��مت خود 
در ریاس��ت اتاق بازرگانی ایران، روز 
یکش��نبه انتخاب مجدد در این اتاق 
برگزار ش��د و غلامحسین شافعی در 
رقابت با دیگر کاندیدای اتاق و با 178 
رای به عنوان رئیس جدید انتخاب شد.


